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Referat 

0. Nyt punkt nul – valg af tilsynsførende  
 
Nyt punkt 0 er blev tilføjet siden den udsendte dagsorden i nyhedsbrevet. Per Gyrum skal vælge en til-
synsførende, der bliver valgt for en to-årig periode. Eksisterende tilsynsførende Bent Faaborg var på gen-
valg.  
  

1. Valg af dirigent  

Bestyrelsesmedlem Ditte-Maria Åkerlund blev valgt som dirigent.   

 

2. Bestyrelsens aflægger beretning 

Bestyrelsens formand Helle Stub aflagde årets beretning. 

Du kan læse formandens beretning på skolens hjemmeside.  

Forældrekredsen tog formandens beretning til efterretning.   

  

3. Bestyrelsen forelægger det reviderede og godkendte årsrapportering til orientering 

Pernille Ifanger forelagde resultatopgørelsen fra 2023. Indtægter kommer primært fra statstilskud og for-
ældrenes indskud. Størstedelen af udgifter går til løn. Per Gyrum skolen har igen vist et stærkt økonomisk 
overskud på 2.6. mio. Dette underbygger fortsat en høj likviditet. Planen er fortsat at anvende overskud-
det til den kommende ny skolebygning.  
 

Forældrekredsen tog orienteringen om årsrapporten for 2023 til efterretning.   

 

4. Bestyrelsen forelægger det vedtagne budget til orientering 
 
Pernille Ifanger forelagde dernæst budgettet for 2024. Der er fortsat udsigt til et overskud på +2 mio. kr. 
om året, og økonomien er stabil. Der er sat lidt flere udgifter af til medarbejderomkostninger grundet 

Møde: PGS forældrekredsmøde   

  

Mødedato: 22. oktober 2024 18.30-19.30 

  

Bestyrelse: Helle Terp Stub (formand) 

Pernille Bay Neimann (næstformand) 

Amela Hodzic Jensen  

Ditte-Maria Åkerlund (dirigent) 

Pernille Vraa Ifanger 

Kathrine Søndergaard Nielsen (referent)  

 

 

Gæster:  Charlotte Bie (skoleleder) 

Nicole Benthien (afdelingsleder)  

Timo Mathiasson (lærer og afdelingsleder)  

 

35 forældre mødte op til forældrekredsmøde  

  

  

Referat  
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opsigelser/afskedigelser. Dog forventes denne øgede udgift balanceret med de forventede lidt lavere om-
kostninger til de nye ansættelser, grundet lavere anciennitet.    

Forældrekredsen tog orienteringen om budget 2024 til efterretning.   

 

5. Nye vedtægter til godkendelse 
 
Næstformand Pernille Bay præsenterede de væsentligste ændringer i bestyrelsens forslag til vedtægts-
ændringer. På baggrund af en god proces med STUK (Styrelsen for Undervisning og Kvalitet) samt Pri-
vatskoleforeningen, blev der stillet forslag til en række ændringer, som primært vurderes at være sprog-
lige justeringer og præciseringer. Pernille Bay fremhæver særligt, at:  

• Paragraf 3, værdigrundlag, er trukket ud af vedtægterne og står nu (værdigrundlaget lever stadig 
er der er stor opbakning til værdigrundlaget fra både forældrekreds, bestyrelse, og ledelse).   

• Paragraf 6: Bestyrelsen består af 5 medlemmer. Tidligere kunne der vælges både et sjette og 
syvende medlem af medlem. Det er nu præciseret til ét sjette medlem.  

• Paragraf 6, stk. 3; Suppleanter ændres fra 5 til 3.  
 
Vedtægtsændringerne var til første behandling på dette møde. Godkender forældrekredsen de foreslåede 
ændringer til vedtægter, indkalder bestyrelsen snarest til en anden behandling (skal ske med minimum 
14. dages varsel og inden for de næste 4 mdr.).  
 
Der stilles spørgsmål fra en forælder om formålet og processen ift. valg af det sjette medlem. Det sjette 
medlem er ikke en ny post i vedtægterne, men ændringen består blot af en præcisering af, at der kun skal 
og må vælges ét sjette medlem. Det er ikke STUK, der har anbefalet dette, men en rolle, der har været i 
Per Gyrum skolens bestyrelse i mere end 10 år. Der blev også spurgt ind til, hvordan processen er, hvis 
der skal vælges et andet sjette medlem. Bestyrelsen understregede, at valget af det sjette medlem hele 
tiden vil være med det formål at vælge en person ind med relevante kompetencer. Fx kunne en person 
med juridiske kompetencer eller byggesagkyndige kompetencer være relevant i den kommende tid. Både 
bestyrelse og forældrekreds vurderede, at det sjette medlem fortsat giver værdi, også fordi det sjette 
medlem har skolens samlede bedste for øje og kan hæve sig i drøftelser og beslutninger.  
  
Forældrekredsen tilsluttede sig og godkendte førstebehandlingen af bestyrelsens forslag til ændringer til 
Per Gyrum skolens vedtægter. Bestyrelsen indkalder snarest til en 2. behandling inden for de gældende 
tidsfrister.  
 

6. Status på byggesagen   
 
Skoleleder Charlotte Bie præsenterede seneste status på byggesagen. Grunden er på plads og lånemu-
lighederne er nu også godkendt. Vi står nu med et byggetilbud fra Flexmodul, som er klar til underskrift og 
vil betyde, at vi reelt kan stå med en ny skole til start på nyt skoleår 2025. Dog vil ledelsen gerne sikre, at 
Per Gyrum skolen får den bedst mulige bygning med flest kvadratmeter til færrest mulige penge. Derfor 
indhentes pt. referencetilbud fra øvrige leverandører, for at trykprøve pris og tidsplan. 
Skoleledelsen orienterer forældrekredsen, så snart der er relevant nyt i byggesagen.  
 
Forældrekredsen bakkede op og ser frem til udsigten om en samlet Per Gyrum skole med bedre rammer 
for både elever og ansatte.  
 
  

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer  
 
Bestyrelsen består af 5 medlemmer, hvoraf to var på genvalg. Bestyrelsen er valgt asynkront af en 2-årig 
periode for at sikre kontinuitet i bestyrelsens arbejde. Amela Hodzic og Pernille Bay ønskede begge at 
genopstille til bestyrelsen. Derudover stillede tre øvrige forældre op som medlemmer til bestyrelsen. Sune 
Bülow, Tue Elmose og Mark Meyenburg.  
Forældrekredsen og bestyrelsen drøftede bestyrelsens kønssammensætning, og bakkede op om de tre 
mænds kandidatur, men understregede også, at det er forældrekredsens beslutning ved flertals demokra-
tisk afstemning, hvem der ender med at blive en del bestyrelsen.  

  
Hver repræsentant præsenterede deres motivation for at stille op til bestyrelsen. Alle kandidater gav ud-
tryk for deres motivation og opbakning til skolen og dens fortsatte virke.  
 
Resultatet af valgafhandling:  
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Valg til position 1:  

• Pernille Bay blev valgt ind med 22 stemmer.  

• Øvrige stemmer fordelte sig således:  Marc: 1, Amela: 4, Sune: 3, Tue 4 

Valg til position 2: 

• Amela vælges ind med 12 stemmer.  

• Øvrige stemmer fordeler sig med: Sune: 11, Tue: 10, Marc: 3. 
 
Bestyrelsen vil efter mødet konstituere sig med henholdsvis formand, næstformand, sjette medlem og øv-
rige medlemmer. Tillykke til Pernille og Amela som fortsatte medlemmer af Per Gyrum skolens besty-
relse, og tak til de tre øvrige medlemmer for deres kandidatur og opbakning til skolen.  

 

8. Valg af suppleanter 

De tre kandidater, der ikke blev valgt ind i bestyrelsen, blev i stedet som suppleanter til bestyrelsen.   

• 1 suppleant: Sune Bülow  

• 2 suppleant: Tue Elmose  

• 3 suppleant: Mark Meyenburg 

 

9. Behandling af eventuelle indkomne forslag 

Bestyrelsen har ikke modtaget indkomne forslag.  

 

10. Eventuelt 

Vikartimer:  
Et medlem af forældrekredsen spurgte ind til omfang og styring af vikartimer. Timo, som ansvarlig, sva-
rede på dette og forklarede, at størstedelen af ændringer i elevernes skema skyldes planlagt fravær (op 
mod 70%). Her erstattes timerne i stedet af nogle af klassens øvrige lærere, og i stedet for en vikartime, 
er det i stedet en erstatningstime fra et af klassens øvrige fag. Det vurderes at være en væsentlig bedre, 
både faglig og økonomisk, løsning for både elever og skolen. Skolen bruger et system kaldet Docendo, 
hvor timer kan justeres rundt, og der er hele tiden et skarpt og nøjagtig overblik over at klasserne har de 
rette timer inden for de respektive fag. Ledelse og forældrekreds opfordrede hinanden til at bruge ordet 
erstatningstimer i stedet for vikartimer. Ledelsen bad også forældrekredsen kontakte ledelsen, hvis de 
oplever uhensigtsmæssigheder ift. dette.  

 
Afslutning:  
Bestyrelsen takkede for et godt møde, og opbakning fra de fremmødte forældre.  

  

 


